
Kuopio         Muistio 8/2024 

Kuopion kaupunki          

Nilsiän pitäjäraadin kokous /2024 

 

Aika:  4.9.2024 klo 18.17–21.15 

 

Paikka:  Lastukosken kota, Lastukoskentie 1267 

               

Jäsenet: Varsinaiset     paikalla etänä  poissa 

  Puustinen Maria, pj.    x 

  Tolppanen Eila, vpj., sihteeri   x 

  Liira Hanna     x 

  Hänninen Maija        x  

  Juutinen Ilmo     x      

  Kaipainen Piia    x     

  Karesvuo Ossi         x  

Launonen Kalevi    x     

    

Ennen kokousta klo 17–18 tavattiin Lastukosken kyläyhdistyksen puheenjohtaja, sihteeri, 

varapuheenjohtaja ja muita alueen asukkaita keskustelun, pitäjäraatitoiminnan palautteen, kahvin, 

kahvileivän ja makkaran kera. Kylä on vireä ja he ovat saaneet talkoilla aikaiseksi kauniin 

rantamaiseman kotineen, biovessoineen ja huvimajoineen. Ideoita tuli yhteistyöstä. 

     

 Asialista 

 

1. Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 18.17. 

 

2. Kokouksen laillisuusuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 

Esitys: Kokous todetaan sähköpostilla laillisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi.  

Päätös: Kokouksessa oli paikalla puheenjohtaja, varapuheenjohtaja ja neljä varsinaista 

raadin jäsentä. Kokous todettiin laillisesti sähköpostilla kokoon kutsutuksi ja 

päätösvaltaiseksi. 

  

3. Esityslistan hyväksyminen työjärjestykseksi 

 Esitys: Esityslista hyväksytään esitetyssä muodossa. 

 Päätös: Esityslista hyväksyttiin muihin asioihin lisättävillä kohdilla 18.1–18.5. 

 

4. Muistion 7/2024 hyväksyminen 

 Esitys: Muistio hyväksytään esitetyssä muodossa. 

 Päätös: Muistio 7/2024 hyväksyttiin esitetyssä muodossa 

 

5. Yhteistyöhakemus Nilsiän mopoilualueen ”rakentamisessa” 

Esitys: Puheenjohtaja esitteli hakemuksen. Nuorisofoorumi esittää hankittavaksi 

varastorakennukseen hyllyjä, työkaluja ja nuotion polttopuita 

Päätös: Päätettiin maksaa yhteistyössä nuorisofoorumin kanssa hyllyjä, työkaluja ja 

polttopuita maksimissaan 500 €:lla. Lasku suoraan kaupungille. Maria ilmoittaa päätöksen. 

  

6. Päätetään osallistumisesta Kuopion kouluseminaariin 11.9.2024 klo 18.00 

Esitys: Puheenjohtaja esittelee asian. Kouluseminaarissa on puhujana evp. lääninhallituksen 

virkamies Kari Lehtola ja Suomen kylistä maallemuuton asiantuntija Johanna Niilivuo 



Päätös: Eila pääsee osallistumaan ja raati maksaa matkakorvauksen. Päätimme rahoittaa 

seminaaria 200 €. 

 

7. Pitäjäraadin taloustilanne  

Esitys: Sihteeri esittelee taloustilanteen 

Päätös: Ollaan talousarvion ja toimintasuunnitelman mukaisessa vaiheessa. Käyttöä on 

yhteensä noin 12 000 €, kaikki eivät vielä näy talousarvion toteumassa ja päätöksiä lisäksi 

tehty 5000 €.   

 

8. Valitaan Nilsiän kulttuuripalkinnon saaja 

Esitys: Esityksenä tuli aktiivinen nilsiäläinen yrittäjä  

Päätös: Valinta suoritettiin yksimielisesti esityksen mukaan ja perustelut tulevat 

kunniakirjaan. Kulttuuripalkinnon saaja julkaistaan ja palkitaan Kuopion kaupungin 

vuosijuhlassa marraskuussa 2024 

 

9.  Valitaan nilsiäläinen aktiivinen ja osallistava toimija 

Esitys: Esityksenä tuli valittava henkilö.  

Päätös: Valinta suoritettiin yksimielisesti esityksen mukaan. Henkilö julkaistaan ja palkitaan 

marraskuussa 2024 Kuopion kaupungin vuosijuhlan jälkeen 

 

10.  Valitaan nilsiäläinen aktiivinen ja osallistava yhdistys/seura 

Esitys: Esityksenä tuli valittava yhdistys 

Päätös: Valinta suoritettiin yksimielisesti esityksen mukaan. Yhdistys julkaistaan ja 

palkitaan marraskuussa 2024 Kuopion kaupungin vuosijuhlan jälkeen 

 

11. Valitaan nilsiäläinen ”Don Quijote” 

Esitys: Kokoukselle esitettiin ylimääräisenä palkittavaksi Palonurmen 

vanhempainyhdistystä urheasti oman seudun hyväksi tehdystä työstä koulujen 

lakkautusuhan alla.   

Päätös: Päätettiin palkita Palonurmen vanhempainyhdistys sitkeästä työstä maaseudun 

lasten hyväksi. Palkinnoksi teetätetään katajainen ”monumentti” PuuOllilla. Monumentti 

luovutetaan 11.9. Kuopion kouluseminaarissa tai mahdollisesti myöhemmin. 

 

12.   Nilsiän Pitäjä ry:n yhteistyöehdotus koskien joulukonserttia 

Päätös: Marras-joulukuussa on jo sovittuna kaksi joulukonserttia, joissa pitäjäraati on 

mukana järjestäjänä. Ehdotetaan, että siirretään tammikuulle, Maria ilmoittaa Nilsiän Pitäjä 

yhdistyksille. 

 

13.   Pitäjäraadin järjestämä Somerojen konsertti Nilsiän kirkossa 21.11.2024 

Esitys: Sihteeri esittelee konsertin. Konsertti maksaa 2500 € ja se järjestetään yhteistyössä 

Järvi-Kuopion seurakunnan kanssa Nilsiän kirkossa. 

Päätös: Kaikille avoin ja maksuton konsertti järjestetään 21.11.2024 klo 18.00 alkaen 

Nilsiän kirkossa. Eila hoitaa käytännön järjestelyt ja pyytää esitteen Klaudia Somerolta. 

 

14. Tiedotettavat asiat 

14.1. Terveiset puheenjohtajien kokouksesta (Eila) 

Eila oli paikalla puheenjohtajien tapaamisessa. Tapaamisessa esittelivät Sari Lahtoniemi ja 

Petra Heinonen järjestöjen ja yhdistysten toimintojen ja palvelujen esille tuomista Lähellä.fi 

sivustolle. Raadit markkinoivat asiaa alueensa yhdistyksille ja järjestöille. 

Tarkastuslautakunta on pyytänyt toimenpiteitä pitäjäraatien hallintokulttuurin 

täsmentämiseksi. Sirkka-Liisa kertoi pitäjäraatien toiminnan kehittämisen tarpeesta ja 

käyttöön otettavista vaikutusten arvioinneista (lomake täytettäväksi). Sirkka-Liisa selvittää 



Raahen mallin mukaisen kylien kehittämissuunnitelman käyttöönottoa pitäjäraatien 

toiminnan avuksi. Raadit osallistuvat Rakenna ja Asu-messuille 22-23.2.2025. Messukuluja 

ehdotetaan maksettavaksi vuoden 2025 raatien kehittämisrahasta. 

Pitäjäkokous järjestetään 27.4.2025. Monipaikkaisuushankkeeseen osallistumisen esittely. 

Syksystä 2024 alkaen järjestetään kaikilla raatialueilla kaavaillat, mukaan kaupungilta Lassi 

Suihkonen maaseutualueiden kaavoitusarkkitehti, Ilkka Laine kaupunkisuunnittelujohtaja ja 

tarvittaessa Juho Palviainen kaavoitusinsinööri. 

 

14.2. Terveiset Vanhusneuvoston kokouksesta (Eila) 

Vanhusneuvosto järjesti 3.9.2024 klo 12–14 Kuopion kaupungintalolla yhteisen 

keskustelutilaisuuden palveluliikenteestä Kuopion taajaman alueella ja Nilsiässä. 

Kaupungilta olivat mukana joukkoliikennepäällikkö Kaisu Matinniemi ja Kim Venesjärvi. 

Joukkoliikennelautakunta oli valmistellut viisi vaihtoehtoa tuleviksi linjoiksi ja kaikissa 

vaihtoehdoissa Nilsiässä kulkisi palveluliikenneauto vain kerran viikossa. Nilsiästä olivat 

paikalla valtuutettu Jukka Savolainen ja Eila Tolppanen. Molemmat perustelimme kahden 

vuoron tarvetta Nilsiään. Eila lupasi toimittaa kaupungille Kim Venesjärvelle selonteon 

nykytilanteesta ja raadin esityksen. 

Päätös: Eila menee torstaina Paliauton kyytiin selvittämään tilannetta, kulkijamääriä ja 

kulkijoiden maksuhalukkuutta. Eila tekee sovitun selonteon ja toimittaa sen raadin jäsenille, 

Kim Venesjärvelle ja nilsiäläisille valtuutetuille. Raati maksaa matkakorvauksen 3.9.2024 

kokouksesta. 

 

14.3. Terveiset yhteisöllisen ikäihmisten lounaan toteumasta (Kalevi, Ossi, Irma ja Eila) 

Tilaisuus onnistui erittäin hyvin ja paikalla kävi 264 ruokailijaa. Ruokailijoita oli 

pyörätuoleilla, rollaattoreilla ja muilla apuvälineillä. Myös kotihoito toi omia asiakkaitaan 

ruokailemaan. Ruokailijoiden avustajina toimivat Irma, Kalevi, Ossi ja Eila. Yhteisöllisyys 

onnistui erittäin hyvin, sillä ruokailijat viihtyivät paikalla keskustellen kanssa ruokailijoiden 

kanssa. 

 

14.4. Terveiset Nilsiän Taiteiden juhlasta (Maria, Maija ja Irma) 

Juhla onnistui pitäjäraadin osalta hyvin. Raadin pisteellä oli kulttuuritietokilpailu ja 

osallistujien kesken arvottiin kaksi Antti Heikkisen kirjaa sekä piirustustarvikkeita. 

 

14.5. Vapaa-ajanasuntojen käyttötarkoituksen muuttamisen kriteeristön eteneminen 

kaupunginhallitukseen 

Puheenjohtaja esitteli etenemiseen liittyvät kriteerit ja aikataulun. Kaupunginhallitukselle on 

esitetty yleiskaava-alueelle vaihtoehtoa 3, jossa vilkasliikenteiselle koulukyyditysreitille on 

maksimissaan 3 km tai paikalla on ollut jo aikaisemmin vakituinen asunto. Lisäksi pitää 

täyttyä normaalit vakituisen asunnon rakennusmääräykset.  

 

15.  Niken, Nilsiän Pitäjä ry:n ja Raadin yhteistyöpalaverista päättäminen 

Esitys: Raati on järjestämisvuorossa, sovitaan ajankohta ja käytännönasiat 

Päätös: Yhteistyöpalaverissa yhdistysten ja raadin tiedottajat sopivat tiedottamisen 

käytännöistä. Palaveri pidetään asukastuvalla viikolla 43 tai 44 (25.10 tai 1.11). Maria tekee 

alustan asialistalle ja ilmoittaa ajankohdan vaihtoehdot Niken pj. Jukka Savolaiselle ja 

Nilsiän Pitäjä ry:n pj. Sari Summaselle. 

 

16.  Nuorten tapahtuman tilanne 

Esitys: Hanna Liira esittelee, että missä vaiheessa suunnittelu on 

Päätös: 10.9.24 on palaveri, jossa opettajat selvittelevät koululaisten toiveita. 

Nuorisofoorumi olisi valmis lähtemään mukaan järjestämiseen. Odotetaan vastauksia ja 

jatketaan käsittelyä seuraavassa kokouksessa. 



 

17.  Kutsu Taiteiden juhlan 17.9.klo 18 pidettävään palautetilaisuuteen ja suunnittelemaan 

Kuopion 250 juhlavuoden ja Nilsiän Taiteiden juhlan 20-vuotistapahtumaa elokuulle 

2025 

Esitys: puheenjohtaja esittelee kutsun 

Päätös: Paikalle menee raatilaisista henkilö, jonka aikatauluun päivä sopii. Maria ja Eila 

eivät pääse. 

 

18. Muut esille tulevat asiat 

 

18.1. Monipaikkaisuushanke 

Haetaan pilottikohteita pitäjäraatialueilta 

Voidaan suositella etätyöpisteitä/-tiloja. 

Maria ilmoittaa Nilsiän raadin ajatukset Sirkka-Liisa Piipposelle 

 

18.2. Katson maalaismaisemaa ilmaiskonsertti ehdotus viikoille 46–49  

Eila selvittää asiaa eteenpäin. 

 

18.3. Valotauluasia  

Valotaulun hinta asennuksineen on huomattavasti kalliimpi kuin aikaisemmin oli Ilkalle 

kerrottu. Eila pyytää Ilkalta tarkan laskelman – haetaan rahoitus kehittämismäärärahasta. 

 

18.4. Nilsiän puistot  

Kaupunki ei hoida Nilsiän puistoja. Puistojen lähellä asuvat henkilöt ovat pyytäneet lupaa 

tehdä puistoissa raivausta talkoilla. Kaupunki on luvannut, että raivata saa risut, mutta puita 

ei saa kaataa. Jäädään odottamaan, että miten tilanne kehittyy. 

 

18.5. Pitäjäraadille on tullut ehdotuksia, että raati alkaisi selvittämään Nilsiän 

eroamista Kuopiosta  

Perusteluiksi on esitetty palvelujen katoamista ja heikentymistä - 

viimeisimpänä palveluliikenne, koulut ja lasten päivähoito. Ehdotuksina 

liittyminen Rautavaaraan, Siilinjärveen tai Lapinlahteen. 

Pitäjäraati keskusteli asiasta. Asukkaiden huoli palveluiden 

katoamisesta on ymmärrettävä, ja nykyinen kehitys pitää saada 

käännettyä. Raati on tehnyt useita kannanottoja ja kehittämisehdotuksia 

Kuopion kaupungin virkakoneistolle ja päättäjille sekä hyvinvointialueen 

päättäjille, esim. kannanotto koulujen lakkauttamisesta kasvun ja 

oppimisen lautakunnalle sekä kannanotto palveluliikenteestä ja 

hyvinvointialueen palveluista. Raadin mielestä maaseutualueita ja niiden 

asukkaita ei huomioida tarpeeksi päätöksenteossa, eikä vuorovaikutus 

kaupungin ja hyvinvointialueen kanssa toimi riittävän hyvin. 

Pitäjäraati alkaa kartoittamaan erilaisia vaihtoehtoja palvelujen 

katoamisen ”vastavoimaksi”. 

 

19. Seuraavasta kokouksesta sopiminen 

Seuraava kokous pidetään 2.10 klo 17.30 asukastuvalla 

 

20.  Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 20.45  

 

Puheenjohtaja hyväksyi muistion 29.9.2024 

Eila Tolppanen, sihteeri 


